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Protokół Nr 23/20 

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych z dnia 9 września 2020 r. 

 

Posiedzenie Komisji odbyło się w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego Trzcianki  

w godzinie od 13.00 do godz. 15:10. 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1. członkowie komisji, zgodnie z załączoną listą obecności; 

2. pan Marian Patalas – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej; 

3. pani Izabela Zawalniak – Zastępca Skarbnika gminy Trzcianka; 

4. pani Grażyna Zozula – Główny specjalista ds. organizacji oświaty 

5. pani Iwona Moraczyńska–Lilleeng – Kierownik Referatu Edukacji, 

Kultury i Sportu; 

6. pani Alina Matkowska – Sekretarz gminy 

7. pani Anna Kasperek – Kierownik Referatu Ochrony Środowiska  

i Rozwoju Wsi.  

Ad 1) Otwarcie posiedzenia. 

Posiedzenie otworzył Przewodniczący komisji pan Marcin Walkowiak, 

witając gości i wszystkich członków komisji.  

Ad 2) Przedstawienie porządku posiedzenia. 

Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak odczytał porządek 

posiedzenia. Zaproponował, aby wprowadzić punkt do porządku posiedzenia: 4. 

Wnioski Komisji do budżetu na 2021 rok.  

Zmiana została przyjęta w głosowaniu: za 4, przeciw 0, wstrzymujących 

się 0. Porządek po zmianie przedstawiał się  następująco: 

Porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przedstawienie porządku posiedzenia. 

3. Zatwierdzenie protokołu ze wspólnego posiedzenia Komisji Spraw 

Społecznych i Komisji Rewizyjnej z dnia 1 lipca 2020 roku.   
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4. Wnioski Komisji do budżetu na 2021 rok.  

5. Opracowanie planu pracy Komisji na II półrocze 2020 roku. 

6. Analiza materiałów na sesję Rady Miejskiej Trzcianki. 

7. Wnioski komisji. 

8. Zamknięcie posiedzenia.  

Ad 3) Zatwierdzenie protokołu ze wspólnego posiedzenia Komisji Spraw 

Społecznych i Komisji Rewizyjnej z dnia 1 lipca 2020 rok.   

Radni nie mieli uwag do protokołu. Został on przyjęty w głosowaniu: za 

4, przeciw 0, wstrzymujących się 0. 

Ad 4) Wnioski Komisji do budżetu na 2021 rok.  

 Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak zaproponował następujący 

wniosek do budżetu: 

Komisja Spraw Społecznych wnioskowała o przesunięcie w tegorocznym 

budżecie i zabezpieczenie w przyszłorocznym budżecie kwoty 20.000,00 zł na 

dofinansowanie szczepień przeciwko grypie i objęcie grupy seniorów z gminy 

Trzcianka taką opieką w systemie 50/50 (osoby 60+). 

Wniosek przyjęty w głosowaniu: za 4, przeciw 0, wstrzymujących się 0. 

Ad 5) Opracowanie planu pracy Komisji na II półrocze 2020 roku. 

Po dyskusji członkowie komisji ustalili, że plan na drugie półrocze będzie 

wyglądał następująco: 

Wrzesień 

1. Wnioski komisji do projektu budżetu na 2021 rok. 

2. Analiza materiałów na sesję Rady Miejskiej Trzcianki. 

3. Sprawy wniesione do komisji. 

4. Wnioski komisji i ich realizacja.  

Październik 

1. Oszacowanie poziomu wykluczenia społecznego w zakresie problemu 

bezdomności w gminie Trzcianka. 

2. Analiza materiałów na sesję Rady Miejskiej Trzcianki. 
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3. Sprawy wniesione do komisji. 

4. Wnioski komisji i ich realizacja.  

Listopad 

1. Prace nad projektem budżetu gminy Trzcianka na 2021 rok. 

2. Analiza materiałów na sesję Rady Miejskiej Trzcianki. 

3. Sprawy wniesione do komisji. 

4. Wnioski komisji i ich realizacja.  

Grudzień  

1. Analiza infrastruktury oświaty. 

2. Prace nad projektem budżetu gminy Trzcianka na 2021 rok. 

3. Ustalenie planu pracy komisji na I półrocze 2021 roku.  

4. Analiza materiałów na sesję Rady Miejskiej Trzcianki. 

5. Sprawy wniesione do komisji. 

6. Wnioski komisji i ich realizacja.  

 

Radny Wiesław Natkaniec zaproponował, aby posiedzenia komisji 

odbywały się w dalszym ciągu w poszczególnych szkołach z gminy Trzcianka, 

aby kontynuować to, co zostało rozpoczęte. Dyrektorzy czekają na nasze 

odwiedziny.  

Przewodniczący Komisji Marcin Walkowiak wyjaśnił, że na pewno 

będzie to kontynuowane, ale ważne, aby nie zapomnieć o innych istotnych 

sprawach.  

Przewodniczący Komisji Marcin Walkowiak poddał pod głosowanie plan 

pracy komisji na II półrocze 2020 roku. 

Plan został przyjęty przez członków komisji w głosowaniu: za 6, przeciw 

0, wstrzymujących się 0.  

Ad 6) Analiza materiałów na sesję Rady Miejskiej Trzcianki. 
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Podczas posiedzenia Komisji omawiano następujące projekty uchwał; 

- Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy  Finansowej 

gminy Trzcianka na lata 2020 – 2032. 

Głos zabrała pani Izabela Zawalniak – Zastępca Skarbnika gminy 

Trzcianka. Wyjaśniła, że dochody zwiększa się o kwotę 180.049,00 zł,  

a wydatki zwiększa się o kwotę 257.370,80 zł, w ten sposób zwiększa się deficyt 

o kwotę 77.321,80 zł. Gminie przyznane zostały środki z Rządowego Funduszu 

Inwestycji Lokalnych w kwocie 2.208.639,00 zł, z tego planuje się przeznaczyć 

1.368.031,84 zł na finansowanie inwestycji w 2020 roku, natomiast środki  

w kwocie 840.607,16 zł będą wykorzystane na finansowanie inwestycji w 2021 

roku.  

Następnie omówiła dokładnie zmiany po stronie dochodów. Szczególną 

uwagę zwróciła: na dotację celową z budżetu państwa na zwrot wydatków 

wykonanych w ramach funduszu sołeckiego w 2019 roku - 107.646,76 zł,  

zwiększenie oświatowej subwencji ogólnej  w kwocie 10.000,00 zł oraz 

75.000,00 zł, dochody z opłat za wyżywienie (MGOPS) w kwocie 140.517,00 

zł, środki przyznane przez Stowarzyszenie Urbanistów ZOIU w projekcie 

„Liderzy Konsultacji Społecznych” w kwocie 50.000,00 zł, dofinansowanie  

z Fundacji Orange na projekt Super#Koderzt w kwocie 2.500,00 zł. Następnie 

wyjaśniła, że zmniejsza się plan dochodów budżetu gminy o kwotę 

1.643.4509,60 zł, w tym: 

1) 31.662,04 – wpływy z podatku od nieruchomości od osób fizycznych, 

2) 62.813,00 zł – wpływy z dochodów uzyskiwanych przez MGOPS, 

3) 46.543,00 zł- wpływy z opłat za żłobek, 

4) 299.684,00 zł – wpływy z opłat za przedszkole, pozostałe odsetki oraz 

różne dochody, 
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5) 2.707,56 zł – dotacja z powiatu czarnkowsko-trzcianeckiego na 

finansowanie porozumienia dotyczącego utrzymania pracownika ZNP 

w szkole Podstawowej Nr 2, 

6) 200.000,00 zł – wpływy z czynszu za mieszkania komunalne, 

7) 1.000.000,00 zł – wpływy ze sprzedaży działek przemysłowych. 

Wprowadza się następujące zmiany po stronie wydatków: 

-wydatki na remonty cząstkowe dróg zwiększa się o kwotę 5.000,00 zł 

oraz zmniejsza się o kwotę 9.000,00 zł wydatki na przeglądy techniczne dróg. 

Wprowadza się  wydatki inwestycyjne w kwocie 120.000,00 zł na budowę 

chodnika i parkingu na ulicy Broniewskiego w Trzciance.  

-wprowadza się wydatki inwestycyjne w kwocie 25.000,00 zł na projekty 

techniczne obiektów turystycznych, natomiast zmniejsza się wydatki o kwotę 

90.000,00 zł na zagospodarowanie turystyczne jeziora Logo.  

-zmniejsza się wydatki o kwotę 22.161,20 zł na wynagrodzenia osobowe  

i przenosi się do działu 754 rozdział 75415 – wkład własny na zakup łodzi 

motorowej( wydatek inwestycyjny w kwocie 40.000,00 zł). 

-planuje się wydatki w kwocie 2.500,00 zł za korzystanie z usług 

Krajowego Rejestru Długów.  

-zwiększa się wydatki o kwotę 5.000,00 zł na adaptację pomieszczenia w 

budynku urzędu w ramach działań związanych z zapobieganiem, zwalczaniem  

i przeciwdziałaniem COVID-19.  

-planuje się również wydatki w kwocie 21.700,00 zł na zakup sprzętu 

komputerowego i wyposażenia niezbędnego do pracy zdalnej. 

Radny Edward Joachimiak zapytał na co konkretnie te środki będą 

przeznaczone i dlaczego? 

Pani Izabela Zawalniak wyjaśniła, że na zakup komputerów lub laptopów, 

aby w razie konieczności przejścia pracowników urzędu na pracę zdalną 

posiadać sprzęt, ze względu na bezpieczeństwo systemu, aby nie pracować na 

swoim prywatnym sprzęcie.   
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- planuje się wydatki w kwocie 5.500,00 zł na zakup wyposażenia 

mobilnego urzędnika (laptop z funkcją tabletu, drukarka mobilna, skaner 

mobilny).  

Radny Edward Joachimiak zapytał co będzie należało do obowiązków 

mobilnego urzędnika? 

Pani Izabela Zawalniak odpowiedziała, że taki mobilny urzędnik będzie 

odwiedzał osoby, które z różnych powodów nie będą mogły samodzielnie 

przyjść do urzędu by załatwiać określoną sprawę i pomoże im ten wniosek czy 

pismo złożyć, pojedzie do domu, wydrukuje dokumenty jeśli będą potrzebne  

i dostarczy do urzędu.  

-zwiększa się wydatki o kwotę 7.000,00 zł na zakup i montaż opłatomatu. 

Radny Edward Joachimiak zapytał, czy te kwoty pomogą w załatwieniu 

już do końca sprawy opłatomatu?  

Pan Marian Patalas odpowiedział, że poprzedni opłatomat odrzucono, 

zamontowano drugi, odpowiedni.  

- zwiększa się wydatki w kwocie 1.300,00 zł na zakup tablicy 

informacyjnej, dotyczy to Wapniarni, 

-zmniejsza się wydatki inwestycyjne o kwotę 5.217,00 zł na dotację dla 

OSP na zakup samochodu (cena samochodu po przetargu niższa niż 

planowano). 

Radny Edward Joachimiak zapytał komu ma służyć ta łódź motorowa? Ile 

w całości kosztuje? 

Radny Marek Dąbrowski dopowiedział, że na Komisji Gospodarczej 

Burmistrz Trzcianki wyjaśnił, że łódź przez okres letni będzie stacjonowała na 

wodzie, a na okres zimowy w Stobnie. Będą przeszkoleni albo strażnicy miejscy 

lub  inne osoby, które będą mogły sterować łodzią. Łódź będzie gminna i nie 

będzie przekazana na mienie OSP.  

Pani Izabela Zawalniak wyjaśniła, że w oświacie w ramach działań 

związanych z zapobieganiem i przeciwdziałaniem COVID-19 planuje się 
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wydatki w kwocie 16.500,00 zł. Środki na ten cel pochodzą z opłat za 

korzystanie z zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych. Zwiększa się 

ponadto wydatki o kwotę 2.000,00 zł na remonty w przedszkolach. Dodała, że 

zmniejsza się o kwotę 2.707,56 zł wydatki finansowane z dotacji na utrzymanie 

pracownika ZNP.  Szczegółowo omówiła Rozdział 85154 przeciwdziałanie 

alkoholizmowi. Następnie wyjaśniła, że zwiększa się wydatki o kwotę 

77.704,00 zł na odpłatność za pobyt mieszkańców z gminy Trzcianka w 

Domach Pomocy Społecznej. Za pobyt część środków pokrywa osoba, która tam 

przebywa, część rodzina i część gmina. Zwiększa się również wydatki o kwotę 

15.486,00 zł na wkład własny na realizację projektu pn. „Tworzenie nowych 

miejsc opieki dla dzieci do lat 3 w Gminie Trzcianka”. Zmniejsza się plan 

dotacji o kwotę 35.000,00zł na zadania w zakresie kultury. Podpisany został 

aneks do umowy w związku z brakiem możliwości realizacji zadania ze 

względu na epidemię koronowirusa. Zwiększa się ponadto wydatki 

inwestycyjne o kwotę 30.000,00 zł na wykonanie instalacji centralnego 

ogrzewania wraz z kotłownią w Sali wiejskiej w Białej. Zmniejsza się wydatki o 

kwotę 17.000,00 zł na budowę dwóch boisk do piłki plażowej oraz wprowadza 

się wydatki w kwocie 35.000,00 zł na organizację Mistrzostw Polski Seniorów 

w Judo. Wprowadzane są zmiany w wydatkach w ramach funduszy sołeckich 

oraz wprowadza się przeniesienia w planie wydatków na wnioski sołectwa 

Biernatowo oraz Przyłęki.  Na wnioski dyrektorów szkół wprowadza się zmiany 

w rachunku dochodów własnych w planie dochodów i wydatków – Szkoła 

Podstawowa Nr 1, Szkoła Podstawowa Nr 3, Szkoła Podstawowa w Łomnicy, 

Szkoła Podstawowa w Siedlisku.  

Radny Edward Joachimiak zauważył, że Mistrzostw Polski Seniorów3 w 

Judo nie było w tegorocznym budżecie. 

Pani Izabela Zawalniak wyjaśniła, że jest to nowa pozycja, która się 

wprowadza.  

Przewodniczący Komisji Marcin Walkowiak poddał pod głosowanie  



8 
 

projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy  Finansowej 

gminy Trzcianka na lata 2020 – 2032. 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały  

w głosowaniu: za 4, przeciw 0, wstrzymujących się 2 

Przewodniczący Komisji Marcin Walkowiak poddał pod głosowanie  

projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok. 

Komisja Spraw Społecznych w dniu 9 września 2020 roku zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały w głosowaniu: za 4, przeciw 0, wstrzymujących się 

2. 

-Projekt uchwały w sprawie maksymalnej wysokości wynagrodzenia 

dziennego opiekuna oraz zasad jego ustalania. 

Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie maksymalnej wysokości wynagrodzenia 

dziennego opiekuna oraz zasad jego ustalania.  

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały  

w głosowaniu: za 4, przeciw 0, wstrzymujących się 2. 

-Projekt uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa  

w gminie Trzcianka. 

Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa  

w gminie Trzcianka. 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały  

w głosowaniu: za 6, przeciw 0, wstrzymujących się 0. 

-Projekt uchwały w sprawie szczególnego trybu umarzania zadłużenia za 

lokale mieszkalne stanowiące własność gminy Trzcianka. 

Pan Marian Patalas- Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej wyjaśnił, że w 

poprzedniej kadencji podobna uchwała była podejmowana.  

Z poprzedniej uchwały skorzystało 18 osób, na kwotę 46.106,35 zł. Obecna 

uchwala jest oparta praktycznie na takiej samej zasadzie, wspomniał  
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o niewielkich zmianach dotyczących terminów wpłacania środków za czynsz, 

rozłożenia na raty z 12 na 24 miesiące. Osoby, które spłaciły zadłużenie przez 

okres 12 miesięcy musiały terminowo wpłacać pieniądze za czynsz, w obecnej 

uchwale zamiast 12 miesięcy jest to okres 6 miesięcy. Umorzenie zadłużenia, 

zna zasadach określonych w uchwale przyczyni się do urealnienia stanu 

wierzytelności gminnych i zwiększenia ilości środków finansowych gminy. 

Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie szczególnego trybu umarzania zadłużenia za 

lokale mieszkalne stanowiące własność gminy Trzcianka. 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały  

w głosowaniu: za 6, przeciw 0, wstrzymujących się 0. 

-Projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości rolnej na terenie 

miasta Trzcianki. 

Pan Marian Patalas wyjaśnił, że przepisy  obligują do przyjęcia takiej 

uchwały, ponieważ jest to nieruchomość rolna, o powierzchni 1,1611 ha. Było 

zainteresowanie zakupem tej działki. Wyceny dokonał rzeczoznawca, cena jest 

rynkowa.  Teren jest dość trudny, zadrzewiony, wymaga dużego nakładu, aby 

teren wyrównać.  

Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości rolnej na terenie miasta 

Trzcianki. 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały  

w głosowaniu: za 4, przeciw 0, wstrzymujących się 2. 

-Projekt uchwały w sprawie wystąpienia Gminy Trzcianka ze 

Stowarzyszenia Związku Gmin Wiejskich Rzeczypospolitej Polskiej. 

Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie wystąpienia Gminy Trzcianka ze 

Stowarzyszenia Związku Gmin Wiejskich Rzeczypospolitej Polskiej. 
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Pani Iwona Moraczyńska –Lilleeng – Kierownik Referatu Edukacji, 

Kultury i Sportu wyjaśniła, że gmina Trzcianka jest członkiem niniejszego 

Stowarzyszenia 23 lata, roczna składka, która gmina na rzecz stowarzyszenia 

przekazuje wynosi 2.728,96 zł. Gmina Trzcianka nie jest aktywnym członkiem 

tego stowarzyszenia. Nie ma ścisłej współpracy. Być może gmina wstąpi do 

innego stowarzyszenia, jeśli z tego wycofa swoje członkostwo.  

Radny Edward Joachimiak był za tym aby tej uchwały nie podejmować a 

zaprosić przedstawicieli stowarzyszenia ażeby się dowiedzieć co stowarzyszenie 

robi, jakie ma możliwości, abyśmy jako gmina mogli korzystać z tego, co to 

stowarzyszenie może nam zaproponować.  

Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie wystąpienia Gminy Trzcianka ze 

Stowarzyszenia Związku Gmin Wiejskich Rzeczypospolitej Polskiej. 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały  

w głosowaniu: za 4, przeciw 2, wstrzymujących się 0. 

-Projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę Nr XVIII/172/19  Rady Miejskiej 

Trzcianki z dnia 19 grudnia 2019 r. w sprawie przyjęcie Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2020 

rok. 

Komisja Spraw Społecznych zapoznała się z projektem uchwały. 

-Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr X/92/19 Rady Miejskiej 

Trzcianki z dnia 27 czerwca 2019 r. w sprawie utworzenia Oddziału 

Żłobkowego w Gminnym Przedszkolu Nr 4 w Trzciance oraz nadania mu 

statutu. 

 Głos zabrała pani Grażyna Zozula - główny specjalista do spraw 

organizacji oświaty, która wyjaśniła, że jeśli chodzi o kolejną zmianę to gmina 

Trzcianka prowadzi projekt mający na celu zwiększenie miejskich oddziałów 

żłobkowych. Zmiana w statucie polega na tym, że żłobek może zatrudniać 

opiekuna dziennego. Zadanie opiekuna dziennego polegają na opiece nad nie 
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więcej niż 5 dzieci, w wieku od 20 tygodnia do 3 lat. Dotyczy to Oddziału 

Żłobkowego w Gminnym Przedszkolu Nr 4 w Trzciance. 

 

Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak poddał pod głosowanie 

projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr X/92/19 Rady Miejskiej 

Trzcianki z dnia 27 czerwca 2019 r. w sprawie utworzenia Oddziału 

Żłobkowego w Gminnym Przedszkolu nr 4 w Trzciance oraz nadania mu 

statutu. 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniował pozytywnie projekt uchwały  

w głosowaniu: za 6, przeciw 0, wstrzymujących się 0 

-Projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  Nr XXXII/279/17  Rady 

Miejskiej Trzcianki z dnia 23 lutego 2017 r. w sprawie sieci publicznych 

przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych  

w gminie Trzcianka. 

 Pani Grażyna Zozula wyjaśniła, ze jest to uchwała zmieniająca dlatego, że 

mamy uformowaną sieć naszych gminnych przedszkoli. W 2019 roku ukazało 

się nowe Rozporządzenie odnośnie organizacji publicznych szkół i przedszkoli, 

które mówi o tym, że oddziały przedszkolne mogą znajdować się do 6 

oddziałów przedszkolnych w innych siedzibach poza główną siedziba placówki, 

ale w tej samej miejscowości. Dotyczy  to oddziału przedszkolnego w Runowie 

i w Nowej Wsi Przedszkola w Siedlisku, które obecnie są oddziałami 

zamiejscowymi, a zgodnie z nowym rozporządzeniem nie mogłyby już 

właściwie funkcjonować, gdyby były tam oddziały, ale jest możliwość, 

ponieważ przepisy wprowadzające prawo oświatowe, mówią o tym, że jeśli 

zastany stan prawny jest, czyli jest uchwała o sieci publicznych szkół  

i przedszkoli i one funkcjonują to nadal mogą funkcjonować. Zmiana ma 

polegać na tym , że w maju Radni podjęli uchwałę w sprawie likwidacji 

Gminnego Przedszkola w Białej i w związku z tym utworzeniem oddziałów 

przedszkolnych Szkoły Podstawowej w Białej- tego dotyczy punkt 1 uchwały 
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zmieniającej. Punkt 2 dotyczący zmiany adresu, w związku z remontem i 

przeniesieniem od 1 września placówki Przedszkola w Siedlisku do budynku 

Szkoły w Siedlisku. Uchwała mówi, że z dniem 1 września, ponieważ radcowie 

prawni stwierdzili, że sesja mogła się odbyć jeszcze w sierpniu, ale to też 

wiązało się z tym, że aby podjąć uchwałę musiała być pozytywna opinia 

Kuratora Oświaty, oczekiwano również na decyzję z Ministerstwa Edukacji, 

stąd jest ten poślizg w datach.  

Radny Edward Joachimiak zapytał, o to kiedy te zmiany de facto wchodzą 

zgodnie z prawem i z tą uchwałą,? Ktoś nakazał przeprowadzkę, nie mając 

podstawy prawnej. Podstawą prawną jest uchwała Rady Miejskiej, mówiąca  

o siedzibie i to podejmujemy jako Rada 10 września, a przedszkole już jest 

przeprowadzone? Oni sami czy ktoś im wydał polecenie. Poinformował, że 

będzie o to pytał na sesji. 

Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak poddał pod głosowanie projekt  

uchwały  zmieniającej  uchwałę  Nr XXXII/279/17  Rady Miejskiej 

Trzcianki z dnia 23 lutego 2017 r. w sprawie sieci publicznych przedszkoli i 

oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych w gminie Trzcianka. 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały  

w głosowaniu: za 4, przeciw 2, wstrzymujących się 0. 

Radny Edward Joachimiak poprosił panią Grażynę Zozulę o wydruki 

korespondencji między gminą a Kuratorem i Ministerstwem w sprawie uchwały 

likwidacji Przedszkola w Siedlisku.  

-Projekt  uchwały zmieniającej  uchwałę  Nr XLIII/275/13 Rady Miejskiej 

Trzcianki z dnia 11 kwietnia 2013 r. w sprawie uchwalenia statutu Gminy 

Trzcianka. 

 Pani Alina Matkowska – Sekretarz gminy wyjaśniła, że podczas prac nad 

stworzeniem jednolitego tekstu statutu zauważono, że w załączniku do statutu 

mówiącym o wykazie sołectw wraz z ich zasięgiem terytorialnym. Zasięg 

terytorialny w 2018 roku został zmieniony, należałoby zmienić zasięg 
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terytorialny. Zaproponowano takie rozwiązanie, aby w załączniku Nr 5 do 

statutu zawrzeć sam wykaz sołectw, bez zasięgu terytorialnego, a zasięg 

terytorialny określony jest w statutach sołeckich. Projekt uchwały zakłada 

wykreślenie ze statutu gminy zasięgu terytorialnego każdego sołectwa. Na 

przyszłej sesji będzie można podjąć tekst jednolity statutu.  

 Radny Edward Joachimiak zapytał czy statuty sołectw są elementem 

statutu gminy? Może byłoby dobrze, gdyby już był tekst jednolity statutu to 

żeby dołożyć statuty sołectw, ten element, który mówi o zasięgu terytorialnym.  

 Pani Alina Matkowska odpowiedziała, że jest to odrębna uchwała. 

Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak poddał pod głosowanie 

projekt  uchwały zmieniającej  uchwałę  Nr XLIII/275/13 Rady Miejskiej 

Trzcianki z dnia 11 kwietnia 2013 r. w sprawie uchwalenia statutu Gminy 

Trzcianka. 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały  

w głosowaniu:  za 5, przeciw 0, wstrzymujących się 0. 

-Projekt uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela 

nieruchomości. 

Pani Anna Kasperek – Kierownik Referatu Ochrony Środowiska  

i Rozwoju Wsi wyjaśniła, że ta uchwała podyktowana jest tak naprawdę 

rozstrzygnięciem Regionalnej Izby Obrachunkowej, która po  weryfikacji naszej 

deklaracji stwierdziło nieważność kilku punktów, natomiast samo stwierdzenie 

nieważności nie jest powodem aby zmieniać uchwałę, natomiast tez zaznaczone 

zostało, iż w uchwale nie ma takich elementów jak: kwoty zwolnienia opłaty za 

kompostownik, do tej pory było tak, że to mieszkaniec sam intuicyjnie sam 

wpisywał niższą stawkę, natomiast teraz musi być wprost podana kwota 

zwolnienia, np. 0,50 zł i wówczas należy obliczyć ta opłatę.  W przypadku 

nieruchomości mieszanych  do tej pory stawka była ustalona na podstawie 

liczby pojemników oraz częstotliwości ich wywozów, obecnie ta opłata będzie 
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dużo niższa, dlatego , że RIO stwierdziło, iż nie można  tego uzależnić od 

częstotliwości wywozów, więc będzie tylko i wyłącznie liczba pojemników 

pomnożona przez stawkę za pojemnik i to będzie ta cena. Ponadto RIO 

wskazała konieczność uzupełnienia treści przedmiotowej uchwały o określenie 

formatu elektronicznego i układu informacji i powiązań między nimi zgodnie  

z przepisami o informatyzacji.  

Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela 

nieruchomości. 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały  

w głosowaniu: za 4, przeciw 0, wstrzymujących się 2. 

- Projekt uchwały w sprawie aktualizacji „Planu gospodarki niskoemisyjnej 

dla gminy Trzcianka”. 

Pani Anna Kasperek wyjaśniła, że plan gospodarki niskoemisyjnej 

obowiązuje u nas od 2018 roku, natomiast mieliśmy liczne wnioski ze 

spółdzielni mieszkaniowych oraz innych podmiotów, aby zaktualizować ten 

plan. Aby mieć możliwość pozyskiwania środków na termomodernizację 

budynków mieszkalnych wielorodzinnych, musza być one wpisane do tego 

planu. W związku z tym zostały wprowadza się do niniejszego PGN zmiany 

dotyczące inwestycji związanych z mobilnością miejską oraz określone przez 

zarządców nieruchomości działania polegające na termomodernizacji budynków 

mieszkalnych wielorodzinnych należących do wspólnot i spółdzielni 

mieszkaniowych.  

Przewodniczący Komisji Marcin Walkowiak  poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie aktualizacji „Planu gospodarki niskoemisyjnej 

dla gminy Trzcianka”. 
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Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały  

w głosowaniu: za 6, przeciw 0, wstrzymujących się 0. 

-Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XXII/127/08 Rady 

Miejskiej Trzcianki z dnia 26 czerwca 2008 r. w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

obszaru farmy wiatrowej w rejonie wsi Siedlisko, gmina Trzcianka. 

Komisja Spraw Społecznych zapoznała się z projektem uchwały. 

-Projekt uchwały w sprawie odpowiedzi na skargę. 

Komisja Spraw Społecznych zapoznała się z projektem uchwały. 

-Projekt  uchwały w sprawie  przyjęcia planów  pracy  komisji stałych Rady 

Miejskiej Trzcianki na II półrocze 2020 roku. 

Komisja Spraw Społecznych zapoznała się z projektem uchwały. 

Komisja wnioskuje do Rady o wprowadzenie załącznika nr 4. Plan pracy 

Komisji Spraw Społecznych. 

Ad 7) Wnioski komisji. 

Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak wniósł o przedstawienie 

informacji na temat stanu przygotowania szkół gminnych, przedszkoli gminnych 

i żłobków gminnych do powrotu we wrześniu br. i stanu przygotowań 

profilaktycznych w związku z COVID-19. 

 Następnie Przewodniczący Komisji Marcin Walkowiak odczytał 

odpowiedzi na pismo Pani Natalii Brzeszczyńskiej oraz odpowiedzi na wnioski 

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych z 01.07.2020 roku.  

Ad 8) Zamknięcie posiedzenia. 

Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak w związku z wyczerpaniem 

porządku obrad podziękował za pracę na komisji i zamknął posiedzenie komisji.  

 

    Protokolant              Przewodniczący Komisji 

/-/ Ewelina Ćwiek                 /-/ Marcin Walkowiak 


